
Stalowa Wola 12.11.2019r.  

Pan Janusz Zarzeczny  

Starosta Stalowowolski  

Odpowiadając na pismo wewnętrzne Starosty Stalowowolskiego znak:   OZK.0003.4.2019.KM  z dnia 

05.11.2019r., dotyczące rozpatrzenia wniosku Pana Radnego Dariusza Bańki w sprawie możliwości 

przystąpienia do programu tzw.  „łapania deszczówki”, należy stwierdzić: 

1. Obecnie w kilku największych miastach (gminach) w Polsce (Warszawa, Kraków, Wrocław) 

dofinansowywane są programy związane z retencjonowaniem i rozsączaniem wody 

deszczowej. Dofinansowania są wypłacane w formie dotacji celowej ze środków budżetowych 

gmin. Warunkiem uzyskania dofinasowania jest złożenie stosownego wniosku, zawarcie 

umowy o dofinansowanie  oraz rozliczenie zrealizowanej inwestycji. 

 

2. Nie zidentyfikowano żadnego powiatu w Polsce realizującego program na swoim terenie                        

i udzielającego dofinansowania z własnych środków budżetowych. 

 

3. Należy podkreślić że realizowane obecnie w kraju  programy w ramach, których udzielane są 

dofinansowania, dotyczą wyłącznie zwartych aglomeracji miejskich o relatywnie małych 

powierzchniach biologicznie czynnych i dużym udziale powierzchni utwardzonych. 

 

4. Ograniczenie spływu wody deszczowej poprzez jej retencjonowanie i  (lub) rozsączenie do 

gruntu przynosi najbardziej wymierne efekty ekologiczne w przypadku miast z uwagi na 

nawierzchnie  szczelne z których woda deszczowa jest ujmowana w szczelne kolektory 

kanalizacji deszczowej.  

 

5. W przypadku terenów zabudowy jednorodzinnej, przeważającej na terenie naszego powiatu , 

nie są one uzbrojone (w przeważającej części) w sieci kanalizacji deszczowej. Wody opadowe 

najczęściej ulegają rozsączeniu do gruntu w miejscach pojawienia się  zjawisk atmosferycznych 

tj. opadów śniegu, deszczu, podobnie  w przypadku pojawienia się wód roztopowych.  

 

 

6. Mając na uwadze wniosek Pana Radnego oraz względy merytoryczne, należy stwierdzić że 

temat retencjonowania wody deszczowej jest istotny z punktu widzenia ochrony środowiska, 

szczególnie w obszarach o nawierzchniach szczelnych  z kanalizacją deszczową. 

 

7. Analizując względy proceduralne oraz finansowe, przystąpienie do takiego programu było by 

wskazane w przypadku możliwości uzyskania finansowania – współfinansowania 

zewnętrznego np. ze środków WFOŚ , ewentualnie innych środków zewnętrznych. Na dzień 

dzisiejszy  nie zidentyfikowano trwających naborów wniosków w omawianym obszarze.  

 

Witold Tutak 

 

Kierownik Referatu Środowiska 
      (podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym) 

 


